
   
Algemene Beschouwing begroting 2025-2028.  

De begroting die nu voorligt is “sluitend” voor 2025, maar geeft een aanzienlijk begrotingstekort voor 

de jaren 2026 t/m 2028. 

Vooral sturen op een sluitende begroting voor 2025 is ook de afspraak die de raad heeft gemaakt aan 

de hand van de vastgestelde kadernota. Wij kunnen ons dus vinden in de opbouw van deze 

begroting. 

Ernstige zorg is dus wel dat er de komende jaren nog zware bezuinigingen aan de horizon 

verschijnen. We zijn er dus nog niet.  

Na de landelijke verkiezingen is er op de lange termijn nog geen beter zicht op de mindere inkomsten 

via het gemeentefonds. MijnPartij vindt dit spijtig. Immers de afgelopen jaren zijn er diverse 

overheidstaken, zoals sociaal domein, overgeheveld naar de gemeente. De kosten nemen hiervan 

aanzienlijk toe, terwijl de inkomsten uit het gemeentefonds achterblijven. 

Zorgelijk is wel dat in de voorliggende begroting de grootste mutaties nog niet zijn verwerkt, zoals 

het AZC in Den Hoorn , het integraal huisvestingsplan (onderwijs) en de Toekomstvisie 2050. 

• Kan het college aangeven waarom er 12 maanden na raadsbesluit nog geen kosten (en 

opbrengsten?) van het toekomstig AZC in de begroting zijn opgenomen? 

MijnPartij constateert ook een aanzienlijk risico in de manier waarop het college deze begroting 

heeft opgesteld. We horen termen als 'scherp begroten', maar dat betekent in de praktijk dat er hier 

en daar wat is afgehaald in de hoop dat we uiteindelijk minder uitgeven dan in het verleden. Dit is 

geen gedegen financieel beleid; dit is gokken op overschrijding van de beschikbare budgetten. Dat 

het college daarnaast in 2025 maar liefst €223.000 uit de algemene reserve wil nemen, toont aan dat 

de begroting voor 2025 minder positief is dan men wil doen geloven. 

Ook zien we al jaren het eigen vermogen van de gemeente afnemen. Dit betekent dat we al jaren 

meer uitgeven dan dat er binnenkomt en met de komende magere jaren in het vooruitzicht is dit 

zorgelijk. 

• Kan het college aangeven waarom er in 2025 middelen uit de algemene reserve worden 

genomen in plaats van ruimte te zoeken in overige begrotingsposten? 

• Kan het college aangeven waarom door het afnemen van het eigen vermogen de begroting 

door het college toch als sluitend wordt gezien?  

 

Beleidsveld vitale dorpen in Midden-Delfland 

Recentelijk is door de raad de toekomstvisie 2050 vastgesteld. Dit betekent dat toekomstige 

ontwikkelingen naast deze visie moeten worden neergelegd. Dit zal gevolgen hebben voor beleid, 

maar ook financieel. Wij zijn benieuwd hoe het college hier de komende jaren een 1e invulling aan 

gaat geven. 

 

Beleidsveld openbare orde en veiligheid 

Op dit moment worden er 2 Boa’s ingezet door de gemeente. Dit betekent een verdubbeling van de 

capaciteit. Het college geeft aan deze capaciteit aan te houden.  



   
MijnPartij zou graag zien waar de boa’s nu worden ingezet, wat hun ervaringen zijn en waar we extra 

aandacht aan moeten geven.  Een zorg van MijnPartij is hoe de noodzakelijke capaciteit van de inzet 

van  BOA’s is bij het toekomstige AZC. Zeker nu de veiligheidsregio heeft aangegeven geen extra 

capaciteit beschikbaar te stellen. Een BOA is immers geen politieagent. 

• Nu de gemeente van 1 naar 2 BOA’s is gegaan, kan het college aangeven waar de inzet is 

geweest, wat de ervaringen zijn en wat de mogelijke aandachtspunten voor de toekomst 

zijn? 

 

Beleidsveld beheer, verkeer en milieu 

Als we kijken naar de oude begroting van 2024 en de  voorliggende begroting van 2025, wordt er 

voor de jaren 2025  en 2026 7,2 miljoen meer geïnvesteerd in wegen en bruggen dan eerder 

geraamd. Wij zijn positief dat het college de onderhoudsachterstand inloopt, maar er moet goed 

gekeken worden naar bepaalde posten. 

In de begroting is voor 2026 een post door de gemeente opgenomen voor het maken van een “knip” 

in de Hoornseweg voor een metropool regio. MijnPartij heeft in de raad hierover al vragen gesteld. 

Het college heeft recentelijk aangegeven naar andere opties te kijken.  Ook kijkend naar 

noodzakelijke bezuinigingen in de komende jaren wil MijnPartij voorstellen om dit budget geheel te 

schrappen. 

Voor 2025 en 2026 is een post opgenomen van €450.00,-- verbetering en reconstructie fietspad 

Rotterdamse weg. Die is in eerdere jaren niet genoemd. MijnPartij vraagt zich af waarom deze 

investering nu wel ineens op korte termijn noodzakelijk is. 

In de begroting is aandacht opgenomen voor klimaatadaptatie. MijnPartij mist daar nog een 

funderingsparagraaf in, immers bodemdaling heeft ook gevolgen voor bestaande funderingen. 

• Is het college het met ons eens om de post reconstructie Hoorsneweg in 2026 geheel te 

schrappen?  

 

Toerisme 

Het college verhoogt de toeristenbelasting procentueel en blijft daarmee het laagste van de 

omgeving. Niet inzichtelijk zijn de kosten voor het innen van de toeristenbelasting. Qua uitgaven is er 

een post van €100.000,-- voor PUUUR opgenomen. In het verleden is afgesproken dat 

toeristenbelasting ingezet wordt voor recreatie in de gemeente en niet voor PUUUR. 

MijnPartij is van mening dat er ook gekeken moet worden welke kosten en investeringen voor 

toerisme ingezet kunnen worden vanuit de gelden van de toeristenbelasting. Gekeken kan worden 

wat een reëel tarief voor toeristenbelasting moet zijn. Er wordt nu gestuurd op een gewenst bedrag. 

In 2022 is afgesproken om in 2023 en 2024 opnieuw te kijken, hoe de stichting PUUUR verder moet 

met een eventuele jaarlijkse bijdrage. Tot grote verbazing van MijnPartij is voor 2025 later weer een 

bijdrage van €100.000,-- gereserveerd voor PUUUR. Dit past niet op eerdere gedane toezeggingen.  

Ook  het uitgevoerde onafhankelijk onderzoek geeft adviezen voor aanpassingen. Niet duidelijk is te 

meten wat het effect van PUUUR is op het merk Midden-Delfland. Op dit moment is er naast een 

kleine ledenbijdrage een grote bijdrage van de gemeente Midden-Delfland. Terwijl PUUUR zich ook 

inzet voor activiteiten van omliggende gemeenten.  MijnPartij vindt het onterecht dat er weer 



   
€100.000,-- in 2025 naar PUUUR gaat en stelt voor in 2025 een lager bedrag vast te stellen en er 

goed naar te kijken hoe de jaren daarna met PUUUR omgegaan moet worden. PUUUR zet zich 

momenteel in voor het gehele Provinciaal Landschap, niet alleen voor de deel van de gemeente 

Midden-Delfland. 

• Is het college het met ons eens dat de toeristenbelasting ingezet wordt voor toerisme in de 

gemeente en er geen koppeling is met PUUUR? 

• Kan het college aangeven wat de kosten voor het innen van de toeristenbelasting betreffen 

en welke mogelijke ongewenste effecten het innen van toeristenbelasting met zich 

meebrengt? 

 

Gemeentelijk Vastgoed 

Als herhaling op eerdere jaren zou er gekeken worden naar de kwaliteit van het Gemeentelijk 

Vastgoed met de bijbehorende visie hoe met het vastgoed om te gaan. Dit wordt in de begroting nog 

steeds niet genoemd. 

• Is het college het met ons eens dat er geen goed onderhoudsplan aanwezig is met 

bijbehorende budgetten voor het Gemeentelijk Vastgoed? 

 

Woningbouw 

In de huidige begroting wordt uitgegaan van de al lang lopende woningbouwlocaties, waarvan het 

grootste gedeelte, zeker de locaties op korte termijn niet tot de gewenste type woningen voor de 

inwoners van Midden-Delfland leidt. Er is nog geheel geen zicht op nieuwe toekomstige 

bouwlocaties. 

In het huidige coalitie akkoord wordt voor toekomstige woningbouw alleen gekeken naar 

herontwikkeling binnen de kernen.  MijnPartij ziet hier kansen om zaken te combineren zoals met  

brandweerkazerne, school, etc. zodat meer woningen gebouwd kunnen worden. Parkeren mag 

woningbouw niet in de weg staan. Denk aan de optie half verdiept parkeren. 

Daarnaast kan gedacht worden aan “het straatje erbij” zoals recentelijk ook de Provincie Zuid 

Holland heeft aangegeven dit te ondersteunen. 

Ook ziet MijnPartij dat in het Fonds Sociale Woningbouw (afkoop sociale woningen door 

ontwikkelaars) ruim €400.000,-- aanwezig is en dat dit bedrag alleen maar stijgt ook in 2025. Dit geld 

moet worden ingezet om juist meer sociale woningen te realiseren. 

MijnPartij zou ook graag zien dat we het Groenfonds herijken. Niet alleen aan wie en voor wat de 

uitgaven ter beschikking zijn, maar dat ook alle toekomstige bouwlocaties bijdragen aan dit fonds. 

Eventueel samen met omliggende gemeenten. 

• Is het college het met ons eens om het Groenfonds te herijken niet alleen qua uitgaven maar 

ook qua inkomsten zodanig dat iedere nieuwe woning bijdraagt aan het fonds? 

 

Mijn Partij bedankt de ambtelijke staf die deze begrotingsbehandeling mogelijk heeft gemaakt. 


